
 

RAPPORTAGE DRAAGVLAK EXLOO 

 
 

INLEIDING 

Op 19 januari heeft GroenLeven een principeplan ingediend voor de bouw van zonne-akkers in de 

gemeente Borger-Odoorn. In eerste instantie is de locatie Exloo door de gemeente niet beoordeeld. 

De gemeente heeft vervolgens de locatie Exloo alsnog beoordeeld. Op 13 maart heeft GroenLeven 

een e-mail ontvangen waarin de mogelijkheid wordt geboden om een keuze te maken tussen de 

locatie Valthe en de locatie Exloo.  

GroenLeven heeft sindsdien stappen ondernomen voor het informeren van de omwonenden en het 

verkrijgen van draagvlak. In dit document worden deze stappen beschreven en wordt vooruitgeblikt 

op de stappen die nog volgen. 

Overleg met de landeigenaren 

Op 13 maart heeft GroenLeven gesproken met de eigenaar van het perceel in Valthe. Op 15 maart is 

er gesproken met de eigenaren van de percelen in Exloo. De eigenaren gaven aan dat de ingediende 

indeling deels gebruik maakt van zeer goede landbouwgrond. GroenLeven werd gevraagd of deze 

grond gespaard zou kunnen worden door het park iets te verplaatsen. GroenLeven vond dit een goed 

idee. Niet alleen past dit binnen de principes van GroenLeven, het sluit ook aan bij het beleid van de 

gemeente dat erop gericht is om minder rendabele gronden te gebruiken voor zonneparken.  

Uitnodigingen 

GroenLeven heeft in de “week in week uit” van 20 maart een advertentie geplaatst waarin bewoners 

van Exloo worden uitgenodigd voor een bewonersavond op 26 maart in “het Wapen van Exloo”.  (zie: 

http://www.weekinweekuit.com/media/wiwu/week12.pdf; pagina 18).  

Tegelijkertijd zijn een 30-tal persoonlijke uitnodigingen door de grondeigenaren aan de bewoners 

van de Valtherweg en de Boermastreek overhandigd.  

BEWONERSAVOND 

De bewonersavond vond plaats in “het Wapen van Exloo”. De opkomst was hoog, mede door de 

persoonlijke benadering waren er circa 40 personen aanwezig.   

 

http://www.weekinweekuit.com/media/wiwu/week12.pdf


 

De presentatie bestond uit de volgende onderdelen: 

• Toelichting klimaatakkoord 

• Toelichting beleid gemeente 

• Toelichting initiatiefnemers 

• Toelichting plannen Exloo 

• Toelichting participatie 

• Vragen aan de bewoners 

Dhr. J.R. de Jong heeft een toelichting gegeven over de werking van de poule en de aanvraag van 

GroenLeven. 

Dhr. Hulshof heeft de aanwezigen uitgelegd waarom de familie Zikken, Zoelman en Vredeveld juist 

deze grond hebben aangeboden voor de aanleg van een zonnepark. Dhr. Hulshof is werkzaam op het 

bedrijf van de familie Zikken. 

Bewoners hebben vragen gesteld over de reden voor een alternatief plan. De grondeigenaren 

hebben de toelichting gegeven dat hierdoor goede grond gespaard wordt. Veel bewoners konden 

zich in het alternatieve plan vinden omdat dit niet nadelig is ten opzichte van de bewoners en het 

idee onderschreven wordt dat goede grond gespaard moet worden. 

Een aantal bewoners geeft aan verrast te zijn over het gemeentebeleid waardoor de komst van 

zonneparken mogelijk wordt gemaakt en voelen zich overrompeld door de gemeente. Niet iedereen 

deelt deze mening  

GroenLeven heeft bewoners de volgende vragen gesteld en rondgelopen om meningen te peilen: 

• Welke hoogte vinden bewoners beter: lagere zonnepanelen (zonder dubbelgebruik) of 

zonnepanelen op een hoogte van net geen 2 meter (met mogelijkheden tot 

dubbelgebruik); 

• Welke indeling vinden bewoners beter (die met rijke grond of het oorspronkelijke plan); 

• Hebben bewoners de voorkeur voor een gebiedsfonds of een energiecoöperatie; 

• Willen bewoners het park openstellen voor toeristen. 

REACTIES INWONERS 

Over het algemeen waren bewoners positief over het voorgestelde plan voor de aanleg van een 

zonnepark op de locatie aan de “Oude dijk”. De locatie ligt gunstig ten opzichte van de huizen door 

de afstand die vaak meer is dan 500 meter. Bovendien zijn bewoners positief dat GroenLeven met 

een relatief lage opstelling werkt (<2 meter hoog).  

Een aantal inwoners geeft aan dat er een groot hoogteverschil in het terrein is waardoor een wal 

mogelijk niet het complete zicht zal ontnemen op het park. De hoogte van de panelen is dan ook 

minder relevant. Door de afstand tot de bebouwing geven zij aan dit niet problematisch te vinden.  

Andere bewoners geven aan dat zij het belangrijk vinden dat de wal niet voorzien wordt van hoog 

struikgewas/bomen. Hierdoor wordt het uitzicht te veel belemmerd. Het idee wordt geopperd om de 

wal te voorzien van bloemrijk gras en in de buurt bijenkasten te plaatsen. GroenLeven heeft 

contacten met imkers en zal kijken of dit mogelijk gemaakt kan worden. 



 

Voor veel bewoners geldt dat zij het moeilijk vinden om een inschatting te maken of een 

postcoderoos of een gebiedsfonds de voorkeur geniet. De wens wordt uitgesproken voor een tweede 

sessie om hier specifieker op in te gaan.  

De bewoners die gereageerd hebben op de vraag of toeristen welkom zijn, zien liever geen toeristen.  

VRAGENFORMULIER 

Na afloop konden de aanwezigen een formulier invullen en deze achterlaten voor GroenLeven. 

GroenLeven heeft aangegeven op https://www.groenleven.nl/zonneparkexloo informatie te 

verstrekken en bewoners te bellen die daar behoefte aan hadden. Een greep uit de reacties over de 

avond: 

• Te kort door de bocht voor een eerste indruk. Op basis van deze info kan ik geen mening 

vormen 

• Ok 

• Zinvol dat we alsnog geïnformeerd worden 

• Goed 

• Dit was onze eerste bijeenkomst. Jammer dat wij niet bij de vorige waren, nu worden we 

weer overvallen 

• Duidelijk, helder 

• Duidelijk maar eenzijdig 

• Te snel, komt overhaast over, moet even bezinken, nalezen en dan keuzes maken 

• Informatief en duidelijk 

Uit de ingevulde vragenlijsten blijkt dat veel bewoners graag meer informatie willen over de 

mogelijkheden van een postcoderoos of een gebiedsfonds. Een enkeling geeft aan te willen 

investeren. Sommige bewoners spreken reeds de voorkeur uit voor een postcoderoos of een 

gebiedsfonds.  

Qua landschappelijke inpassing krijgen we de volgende tips mee: 

• Schaapjes welkom, toeristen niet  

• Graag willen we hoge bomen, bosjes langs de noordkant  

• Optie 2 qua zonnepark 

• Meest lage opstelling (1 x genoemd) 

• Optie 2 qua opstelling  

• Dubbel gebruik door bijvoorbeeld schapen te laten grazen onder de panelen 

• Wal van weidebloemen, mix voor biodiversiteit: bijen! 

• Aandacht voor weidevogels  

Vervolgacties 

GroenLeven heeft telefonisch contact opgenomen met de personen die dit gevraagd hebben. Het 

betrof 2 personen. Deze personen gaven aan positief te zijn over de komst van een zonnepark 

vanwege de noodzaak om verder te verduurzamen. Tegelijkertijd wilden deze personen graag een 

tweede avond om verdere informatie te verkrijgen. Er waren met name vragen over het 

gebiedsfonds en de postcoderoos en welke regeling voor de bewoners gunstiger is. Op de website is 



 

reeds een artikel geplaatst waarin GroenLeven beter beschrijft wat de regelingen inhouden 

https://www.groenleven.nl/zonneparkexloo.   

De bewoners die graag via de mail geïnformeerd wilden worden zijn gemaild met een link naar de 

website met de nieuwe informatie.  

GroenLeven is voornemens en heeft toegezegd een tweede avond te organiseren waarin meer 

informatie wordt verstrekt over de postcoderoos en het gebiedsfonds. Daarnaast heeft GroenLeven 

“the Imagineers” opdracht gegeven 3d-visualisaties van het park te maken zodat bewoners een goed 

beeld hebben van de zichtbaarheid van het park (zie voorbeeld: 

https://www.theimagineers.com/zonneparkoosterwolde). 

https://www.groenleven.nl/zonneparkexloo
https://www.theimagineers.com/zonneparkoosterwolde

